
Haberler - Gündem

Erdoğan; ‘Evet’ demenin gerekçeleri var ama ‘Hayır’ demenin yok’

Cumhurbaşkanı Erdoğan bir özel televizyon canlı yayınında gündeme dair açıklamalarda bulundu.

Yayınlanma: 20:19 - 27 Mart 2017
Güncellenme: 23:29 - 27 Mart 2017

    

Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'nden referandum sürecinde Avrupa ile gerilen ilişkilere, FETÖ ile
mücadelede gelinen aşamadan, Türkiye’nin teröre karşı içeride ve dışarıda sürdürdüğü mücadeleye, gündeme ve
Türkiye’ye dair tüm gelişmeleri canlı yayından anlattı!

İşte Cumhurbaşkanı’nın açıklamasından satırbaşları şöyle;

“Üçüncü dönem seçilemiyor. ikinci dönemin sonunda Meclis’i fesih edebilir, kendiside seçilebilir. Böylece ne
olacak, 5 yıllık süreyi doldurmadığı için üçüncü dönem de seçilme ihtimali olacak, asıl amaç bu” diyen CHP
lideri  Kılıçdaroğlu’na;

“CUMHURBAŞKANI’NIN FESİH YETKİSİ YOKTUR”

“Sayın Kılıçdaroğlu bu maddeleri okumamış. 18 maddeden haberi yok. Cumhurbaşkanı 5+5 iki dönem seçilir.
İkinci dönemde ‘Cumhurbaşkanı Meclis’i fesheder dedi’ dikkat ederseniz. Cumhurbaşkanı’nın Meclis’i feshi
yetkisi yok. Dürüst ol, yalan söyleme. Dinleyenler de zannediyor ki Cumhurbaşkanı’nın fesih yetkisi var. Böyle bir
şeyi niye söylüyorsun? Cumhurbaşkanı’nın Meclis’i fesih yetkisi yoktur. Meclis’in bir erken seçim yapma yetkisi
var mıdır? Böyle bir karar alabilir mi? Meclis’in böyle bir karar alma yetkisi var. Ama bunu Meclis alır.
Cumhurbaşkanı’nın talebiyle değil. Bunun için de oranlar var. Meclis o oranı yakalayamadığı takdirde böyle bir
yetkisi de yok.”
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“OHAL’İ MECLİS ONAYLAR”

OHAL ile ilgili açıklamalarda da bulunan Erdoğan, “OHAL ile ilgili olarak Cumhurbaşkanı, tamam OHAL kararı
için adım atar. Ama bunu attığı zaman Meclis’e gider ve Meclis bu OHAL kararını ne yapar, onar, veya
onaylamaz. Onadığı takdirde OHAL devreye girer. Onaylamazsa devreye girmez. ‘Ben yine bunu uygulamaya
koydum’ böyle bir şey diyemez. Aynı sapıtmayı şunda da yapıyorlar; ‘kararnameyi kanunların üzerine çıkarıyor’
açıklamaları var. Cumhurbaşkanı kararnamelerinin ne yasa ne de anayasa üzerinde hükmü yoktur. Hakkında
anayasal ya da yasal bir madde varsa kararname çıkaramaz Cumhurbaşkanı. Velev ki çıkardı, Cumhurbaşkanı
olmayan bir konuda kararname çıkardıysa parlamento gerekirse münfesih hale getirebilir. Güçlü, denetim
mekanizması ağır olan bir parlamento var. Bu zat’ın hiç haberi yok. Sınırsız başkan yardımcısı atamaktan
bahsediyor. Bin 500’e kadar başkan yardımcısı. Böyle çocukça bir yaklaşım olur mu? Biz 36 bakanla devraldık ve
aldığımız 36 bakanla, Başbakan dahil 25 kişilik kabine oluştu o zaman. Şu anda da ya 27’dir, ya 28. Herkese
lütufta bulunan iktidarlar oluşturmadık. Tek başına hükümetin güzelliği burada.”

“BÖYLE BİR ŞEY OLMAZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan konuşmalarına şöyle devam etti; “Yalan zaten makine gibi çalışıyor, ve bizim anlattığımız
örnekler bunları yalanlıyor. Böyle bir şey olamaz. Bunu 16 Nisan teyit edecektir. Sonrasında bu dönem içerisinde
de zaten mevcut kabine, mevcut hükümet 2019 Kasım’ına kadar bu işi hayırlısıyla götürecektir. Hükümet kabinede
değişiklikler yapabilir, birleştirebilir, şu olur, bu olur. Mevcut hükümetin tasarrufudur. Benim bir tasarrufum yok.
Hükümetle bazı görüşmeler yaparak yenilemelere gidilir, gidilmez, sayın Başbakan’la aramızdaki görüşmeyle
alakalı bir konudur. Salt şahsımla olan tasarrufla yapamam.

Bu muhtarlar meselesi… Orada yine bir gaf yaptı. Tayyip Erdoğan şu anda Külliye’de 16 bin muhtarı millet adına
ağırladı. Biz davet ederiz, orada İçişleri Bakanımız kendileriyle konuşur. İçişleri bakanlığındaki belirli birim
muhtarların sorunlarını takip eder. Daha sonra bir yemek yeriz. Daha sonra da her ilin muhtarları ile resim çekilir.
Hediyelerini veririm ve uğurlarım. 16 bin muhtarla bunu yaptım. Hedefim 55 bin muhtarla bunu yapmak. Bunların
içinde asla şu partili bu partili yok.

‘SANA VERİLMİŞ BÜTÇE VAR ONU KULLANACAKSIN’

Bu beyefendi Türkiye’de SSK’ya bağlı hastaneleri yönetti mi? SSK Genel Müdürlüğü yaptı. O dönemdeki
hastanelerin halini sizler de herhalde izlemişsinizdir. Bilmiyorum sizin arşivinizde var mı? Bir SSK’yı yönetirken
’10 sene öncesine göre, şu anda geriyiz’ diyor.

Rahmetli Savaş Ay ‘Siz genel müdürsünüz ama. Bu işi ileri götürmeniz lazım. Niye yapmadınız?’ diyor. Düşünün
sağlam giren hasta çıkar.
Yatırım planları vesaire bürokratların değil diyor. Yahu bürokrat yatırımla ilgili planı her şeyi hazırlar, bağlı
olduğu siyasiye sunar. Sen ne yaptın? Sen böyle bir şeyi yapmadın ki. Kaldı ki kendi imkanları dahilinde başarılı
bir bürokrat en azından hijyenini kontrol altına alır. Sende böyle bir şey de yok. Beyefendi belki Ankara’dan hiç
ayrılmamıştır. Bütün serum şişelerinin nasıl atıldığını gördük. Böyle bir hastane düşünülebilir mi? Bir de şimdi
bakın hastanelere. Nüfus 80 milyon oldu. Sadece şehirlerde değil ilçelerde hastane kurduk. Bir taraftan da ‘bunlar
yeterli değil, doktor yetiştirmemiz lazım’ dedik, salt sağlık üniversiteleri kurduk. Diş hekimi, eczacı yetiştirelim



diye adımlar atıyoruz. Beyefendinin böyle bir raporu var mı? Böyle bir raporu olsa dahi senin elinde görevin var
arkadaşım. Sen o hastaneyi inceleyeceksin. Sana verilmiş bütçe var, onu kullanacaksın. Ama para yönetmekten
anlayan biri değil. Anlasaydı görürdük hastanelerde. Biz de işin başına geldiğimizden beri bu hastaneleri
yapıyoruz değil mi? Sadece kendi bütçemizden yapmıyoruz. Şehir hastanelerini kamu-halk ortaklığı ile yapıyoruz.
Çeşitlendirmek suretiyle şu anda hastaneyi X şahsa ihale ile veriyoruz. Sonra 15-20 sene neyse oranın bütün
işletme olayı onun vasıtasıyla olacak. Biz doktorları vereceğiz, hemşiresini vereceğiz ama bütün bakımı onlara ait.
Mersin, Yozgat, Isparta’yı görün.

“BM GENEL KURULU’NA KİMLERİN KATILDIĞINDAN HABERİ BİLE YOK”

Bir diğer konu. BM Genel Kurulu’ndaki ifadeyi gördünüz. Bu zatın BM Genel Kurulu’na kimlerin katıldığından
bile haberi yok. Oraya liderlerden çok atanmışlar geliyor.

‘BU BİR HAKARETTİR’

18 yaşındaki gençlerimize büyük bir hakaret olarak görüyorum. Kaldı ki 18 yaş olarak sınırlı değildir. Şimdi ise
18-25 yaş arası gençlik bundan istifade edecek. Sadece bundan değil. Bu yaş grubunda AB’nin ortalaması yüzde
73. Biz bu işe çok çok geç kaldık. Şöyle bi tarihimize bakalım ya. Fatih’e bakıyorsun 23 yaşında çağ kapatıp çağ
açıyor. Seçme yaşı olarak 18’i veriyorsun seçilme olarak vermiyorsun. Bakan olmaya bakıyorsun, 22-25 yaşında
bakanlar tanıyorum ben. Niye gençlerimize güvenmiyoruz ya? Bizim genç yaşta parlamentoda olan
arkadaşlarımızın bir çoğu esnaf. Partimizin gençlik kollarından girmiş seçilmiş ve gelmiş. Diyor ki vekil olacak.
Olduktan sonra 2 senede emeklilik hakkını kazanacak. Ayda 10 bin lira maaş alacak ve emekliliğini böyle devam
ettirecek. Bi defa 23 yıl prim ödeyecek. Erkeklerde 65 yaşına gelmeden maaş alamaz. Bayanlarda da 60. Ondan
önce alamaz. Parlamento görevini askerlikten daha kolay görmüyorum. Kaç kişi burada muaf olacak. 3 kişi 5 kişi.
Burada milletvekiline böyle bir hakkın tanınmasını ben vatani bir görev olarak düşünüyorum. Arkadaşlarım da
buna katılıyordur”

‘MİLLET ‘EVET’ DERSE HÜKÜMETLER GENSORU BELASINDAN KURTULACAK’

Bizim mevcut anayasamızı, kanunlarımızı tek başına, tek adam değiştirme yetkisine sahip mi. Tek başına bunları
değiştirmeye yetkisi olmayan bir kişi nasıl oluyor da teşkilat şemasını değiştirebiliyor?

Onun değiştirebileceği yerler yasalarda yazar. Mevcut anayasada 104. madde. Orada cumhurbaşkanının görev
alanları bellidir. Gelecek olanda da bellidir. Lokantaları kapatmasından tut da, ne bileyim birçok yerlerdeki ilgili
ilgisiz görevden almaya varıncaya kadar… 5 yıl güvenoyu, millet sandığa gider ve sandıkta kararını verir. Şu anda
olduğu gibi… Belki Kılıçdaroğlu’nu rahatsız eden odur, akşam yat, sabah kalk gensoru yok artık. 16 Nisan’da
milletimiz ‘Evet’ derse hükümetler gensoru belasından kurtulacak. Çünkü çalıştırmıyor. İki de bir güvenoyu yok. 5
yılda bir sandığa gelir, millet kal derse kalırsın, değiş derse değişirsin.

‘TRUMP SAĞLIK REFORMUYLA İLGİLİ KALDIRACAĞIM DEDİ KALDIRABİLDİ Mİ?’

Genel kurulda ayak ısırmaya varıncaya kadar, bayan milletvekilinin burnunu kırmalar… Bunu ortadan
kaldırdığımızda parlamento çok daha sağlıklı çalışacak ve kucaklama hakim olacak. 16 Nisan’dan sonra Kasım



2019’a kadar ben zaten görevimin başındayım. Bir değişiklik olmayacak. Hükümet de görevinin başında. Şu anda
yasalar neyse, yine bu yasalar çerçevesinde adımını atacaktır. ABD’de Trump sağlık reformuyla ilgili ne dedi,
‘kaldıracağım’ dedi. Ne oldu? Kaldırabildi mi? Kendi partisi aleyhte aldığı kararlarla şu anda Trump’ın bu adımı
engellendi. Belki de Obama veya onun partisi işbaşında kalsaydı Obama’nın attığı adım devam edecekti. Trump’ın
atmak istediği adım engellendi. Denetim gücü var demek. Kendi partiniz de olsa parlamentonun işine gelmiyorsa
sizi engelleyebilirler. Bu kurumların hepsi anayasa teminatı altındadır. Bunlarla ilgili ‘keyfim elverdi’ diye bir şey
yok. 5 keçiyi güdemeyecek adamlarla bu iş yürümez.

‘AT BİNENİN KILIÇ KUŞANINDIR BİZ BURALARA BÖYLE GELDİK’

Bu özel sektöre ait olan hastanelerle SGK’nın anlaşmaları var. Bunlarla da bunu artırdık. SGK hastaneleri bize
önceleri ‘devlete bu işi vermeyiz’ dediler. ‘Alacağız’. İşçi sendikaları ‘vermeyiz’ dedi, ‘alacağız’. Çift başlılık,
çok başlılık olmaz. Bu iş tek merkezden yürüyecek. Yasal düzenlemesini yaptık. At binenin, kılıç kuşananındır.
Buralara öyle geldik. Burada çok başlılığı ortadan kaldırmak önemli. Başbakan ayrı, Cumhurbaşkanı ayrı havada
olursa bunları yaşadık biz. Bunların olmaması için, ki kendisi geçenlerde ‘Başbakan ayrı, cumhurbaşkanı ayrı
partiden olur ve birbirleriyle kavga ederse yönetim nasıl olacak, millete anlatmıyorlar’ diyor. Bu kavga olmasın
diye bunu yapıyoruz.

Biz zaten bu ayrım olmasın, tek seslilik olsun diyerek bunu birleştirmenin adımlarını atıyoruz. Dersini çalışmamış.
Artık Başbakan yok ki ya. Cumhurbaşkanı var. Kendisi için yeteri kadar başkan yardımcısını atayacak, bakanları
atayacak ve böylece hizmette konsensüs meydana gelecek. Bu adımı atmanın aynı zamanda projesidir bu proje.

‘EVET’ DEMENİN GEREKÇELERİ VAR AMA ‘HAYIR’ DEMENİN YOK’

Henüz işin heyecan dolu günleri yaşanıyor. Bizler sahadayız. Başbakan, bakanlar hepsi arazide. Dün İstanbul’un 3
tane ilçesindeydim, bugün 2 ilçesindeydim. Aynı zamanda kapalı salon toplantılarını yaptım. Yağmur ve soğuğa
rağmen meydanların heyecanını çok iyi gördüm. Bugün bile meydanlar çok iyi. Dün, pazar, çok çok iyi, muhteşem.
Aynı haberleri sayın Başbakan’dan da dinliyorum. Şu anda ibre yükselişte. Daha iyi olacağı kanaatindeyim. Çünkü
‘Hayır’ diyenler neden ‘Hayır’ dediklerinin izahını yapamıyorlar. Ellerinde buna yönelik veri yok. Kandil’deki
teröristler ‘Hayır’ diyor diye mi ‘Hayır’ diyecekler. İmralı’daki teröristbaşı, Pensilvanya’daki FETÖ’nün başı
‘Hayır’ deyin diye çağrıda bulunuyor diye mi ‘Hayır’ diyecekler. Bu önemli. ‘Evet’ demenin gerekçeleri var ama
‘Hayır’ demenin yok. Bütün bu ‘Hayır’ diyenlerle beraber hareket etmek ‘Hayır’ ifadesini kavrama anlamına
gelmez. Almanya’da, Belçika’da, Hollanda’da, İsviçre’de yapılanlar ortada. Yahu seçim Türkiye’de oluyor.

Türkiye’de yükselişi bunların kabul etmesi mümkün değil. Türkiye ciddi bir sıçramanın içinde. Büyüme
oranlarına bakıyorsun Avrupa ülkelerinden daha iyi konumdayız. Türkiye yatırımlarını durdurmuyor. Bunların işine
gelmiyor. Kredi derecelendirme kuruluşlarının verdiği notların hiçbirisi tutmadı, hiçbirisi Türkiye’ye yatırımı
durdurmadı. 15 Temmuz Şehitler Köprüsü yapıldığı zaman ‘Hayır’ dediler. Fatih Sultan Köprüsü’ne ‘Hayır’
dediler. Yavuz Sultan köprüsüne başladık ‘Hayır’ dediler. Marmaray’a ‘Hayır’ dediler. Avrasya Tüneli’ni yaptık
‘Hayır’ dediler. Osmangazi Köprüsü’nü yaptık ‘Hayır’ dediler. Bütün güzel işlere ‘Hayır’ diyerek karşı çıktılar.
Biz dinlemedik, yaptık geçtik. Çanakkale Köprüsü’nün temelini attık. Yüzde 50, yüzde 50 Kore – Türkiye
işbirliği. Yaklaşık 11 milyar TL’ye mal olacak bir köprü ve dünyanın bir numarası. Böyle bir köprü yapılıyor,
yürüyor ve inşallah 2023’e varmadan hizmete girecek.



Boğazın altından inşallah 3 katlı tüneli geçeceğiz. İki katı otomobil, bir katı hızlı tren. Bu arada Kanal İstanbul’a
başlayacağız. Bunların altyapısı hazır. Bu adımları atmak için ‘tek adam anlayışı’ diyorlar ya, o değil. İstişareye
dayalı bir otoritenin oluşması önemli. Bu olduğu zaman çift başlılık olmaz. O zaman da netice alırsınız. Avrupa bu
gidişimizi kendisi için en büyük tehlike görüyor. Şu anda biz dünyanın en büyük havalimanını yapıyoruz.
Önümüzdeki yılın ilk çeyreğinde ilk etabı açılacak. Yıllık yolcu kapasitesi 90 milyon.’

‘ATATÜRK’LE BU GÖRÜŞMEYİ NASIL YAPTILAR?’

Atatürk’ün hafıza kayıtlarını okuyacak kadar özellikleri mi var? Ne alakası var bunun Atatürk’le. Türkçe
öğrenmeye başlamışlar. Bunun, bunlarla alakalı yanı manidar. Atatürk’le bu görüşmeyi nasıl yaptılar? Tam aksi
ben desem ki Atatürk kalksa bu düzenlemeye kendisi de böyle yaşadığı için Evet derdi. Çünkü Atatürk bizim
yapmak istediğimizi yaptı. İnönü ile geçinemedi. En önemli mesai arkadaşıydı. O da damdan düşenlerdendi.

HAKAN ŞÜKÜR VE ARİF ERDEM KARARINA İLK YORUM

Değerlendirmeyi gereksiz buluyorum. Buradaki olay sadece aidata dayalı bir olay olarak değerlendirilmesi çok
hafif gelir. Çünkü bu kişiler şu anda Türkiye’den kaçmış mıdır? Kaçmıştır. Niye kaçmıştır? Demek ki FETÖ ile
bağlantıları var ve bu yüzden Türkiye’den kaçma yoluna gitmişlerdir. Eğer suçlu değilsen kaçma. Yargılanırsın,
mahkeme kararı verir. Bunlar Türkiye’yi vatan olarak telakki etmiyorlar. Böyle şeyler var ki bunlar kaçıp
gitmişler. Galatasaray yönetiminin aldığı kararını aidata bağlı olarak almasını da hafif buluyorum. Salon da olan
şeyler de ayrıca çirkin şeyler. Umarım  Galatasaray Yönetimi, eksik kalan şeyi de düzeltti.

’14 YILDIR HANGİ HAYAT TARZINA MÜDAHALE ETTİK?’

‘Hayır’ diye düşünenler şunu söyleyeceğim. İsviçre’de senin cumhurbaşkanının posterini İsviçre parlamentosunun
önünde sergileyip, şakağına silah dayayan ve o organizasyonu yapan, onların sosyalist partisi ile Türkiye’deki
PKK, DHKP-C uzantıları birlikte yapıyorlar ve onların polislerinin nezaretinde yapıyorlar. Ya utanmayacak
mısınız? Bunu yapıyorlar ya. Ben senin cumhurbaşkanın olarak, beğenirsin beğenmezsin, 14 yıldır hizmet verdim,
veriyorum. Yaptığımız hizmetler ortada. Şöyle bir başımızı iki elimizin arasına alalım ya. Ne yaptık? Hangi hayat
tarzınıza müdahale ettik? Tam aksine bizim hayat tarzımıza müdahale edildi. Bunları sabırla geçiştirdik. Birçok
arkadaşımın kızları, vesaire bu ülkede kendi ülkemde üniversitelerde okuyamadı. İnancı gereği başını örtmek
istedi, örtemedi. Kızlarımı mecburen ABD’ye gönderdim. İmkanım vardı gönderdim. Oraların en kaliteli
üniversitelerinde okudular. Benim ülkemde özyurdunda garipsin, özyurdunda parya muamelesi yapıyorlar. Ama
bunlar kalmadı. Bütün evlatlarımız istedikleri üniversiteye gidiyor. Kol kola caddelerde her yerde görüyorum.
Neydi derdiniz ya? Tutturmuşlar ‘tek adam’. Tek adam arıyorsa cumhuriyet tarihine bir bak. Gazi Mustafa Kemal
tek başına yönetmedi mi? Biz öyle yönetelim derdinde değiliz. Ama İnönü’yle kavgalıydı. Onlar dahi
geçinemediler. Bu belge ortada. Bu böyle yürümüyor. Gelelim İnönü’ye. İnönü aynı durumu yaptı ve başbakanıyla
geçinemedi. Ne zamana kadar bu iş böyle devam etti? Rahmetli Menderes’e kadar. Olay 10 yıl sağlıklı şekilde
devam etti. Neticesinde ne oldu? Rahmetli Menderes’i iki arkadaşıyla beraber ipe götürdüler. O zamanki ana
muhalefet bu yapılanlar karşısında demokratik davranabildi mi? Diyemedi. Düşünün CHP’nin tek başına iktidar
olduğu yıllar manidardır. CHP’nin parti il başkanları aynı zamanda valiydi. Çok ilginçtir. O dönemlerden
geliyoruz. Bugünün CHP’sine soruyorum. Sizin geçmişinizde siz il başkanlarını illere vali olarak tayin ettiniz.
Sizin demokrasi anlayışınız bu. Ama AK Parti’nin böyle bir derdi yok.
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‘BİNLERCE TERÖRİSTİ KENDİ ÜLKESİNDE BARINDIRIYOR’

Almanya her şeyden önce son dönemdeki bakanlarımızın, milletvekillerimizin giriş-çıkışlarında adeta işin
koordinatörü konumunda. Tabii kendileri bunu izah edemiyorlar. Biliyorsunuz Şansölye buraya geldiğinde bir şey
söyledim. Ben size 4500 PKK dosyası verdim. Ne oldu bunun neticeleri? Cevap yok. O benden sadece çifte
vatandaş olan terörist – ajan gazetecinin serbest bırakılmasını istedi. ‘Siz onu denize nazır rezidansınızda
ağırlıyorsunuz’ dedim. ‘Söyleyin ona çıksın mahkemeye’. Bizde mahkeme sizdeki gibi değil, daha bağımsız.
Kararını verir ve hareket ederiz. Yeni düzenlemede yargıda bağımsızlığın yanında tarafsızlığı da koyuyoruz. O
gazeteci de şimdi tutuklanmış vaziyette. Binlerce teröristi kendi ülkesinde barındırıyor, mali kaynaklar temin
ediyorlar. Polis araçlarının içinde terör örgütünün mensupları oturuyor ve oradan terörist başının posterlerini
sallıyorlar. Araç polis aracı. Elimizde belgeleri var. Kalkıp da BND’nin ‘onun arkasında onu görmüyoruz’ demesi
onu haklı çıkarmaz. 15 Temmuz darbesini sağlıklı şekilde görmeyenin sağlığından şüphe ederiz. Bütün belgeler,
her şey içeride. Bütün failler cezaevinde sen kalkıyorsun arkasında onun olduğunu zannetmiyorum diyorsun.”

TERÖRLE MÜCADELE…

Güneydoğu’da terörle çok ciddi bir mücadele yapıyoruz. Çözüm süreci falan hepsi geçmişte kaldı. Bu noktada
oturup konuşacağımız kişi falan ortada yok. Bitti o iş. Biz bütün orada evlerini terk eden, o garipler ki evlerinden
tehditle boşaltılarak evden eve tüneller açmak suretiyle tehdit altında olan, o insanlarla başta İçişleri Bakanım
olmak üzere, bütün bakanlar direkt görüşmeler yapıyor. Altyapı, üst yapı bütün inşaatlar devam ediyor. En kısa
zamanda oralardan çıkan vatandaşları oralara taşımak… Kürtçülüğü ideal edeni değil, ‘ben Kürdüm’ diyeni
bağrımıza basıyoruz. Ama Kürtçülüğü dayatırsa ırkçılığı getirir. Bunun karşısındayız. Ne Lazcılık, ne Türkçüklük
şuculuk yok. Türkiye Cumhuriyeti vatandaşlığında birleşmişiz. ’80 milyon kardeştir’ diyoruz. Bunu başaracağız.
Hepimiz Türkiye Cumhuriyeti vatandaşığı ile övüneceğiz. ‘Ben Türk milletinin ferdiyim’ demek Kürt kardeşimi
niye rahatsız etsin? Rahatsız olma ya. Kaldı ki ciddi anlamda da özellikle bölgede halk ‘siz yeter ki bizi
bırakmayın’ diyor. ‘Ama siz bırakıp gittiğiniz zaman tehditler üzerimize geliyor’ diyor. Şu anda İçişleri
Bakanlığımız, Silahlı Kuvvetler, polis ve korucular bölgede hakimiyet tesis ettikleri için vatandaşa rahatlık geldi.
Gece gündüz rahatlıkla geziyor dolaşıyor. Bundan sonraki süreçte devletin milletiyle bütünleştiği 16 Nisan röntgen
olacak. O röntgende kendini gösterecek. Çok daha hızlı ve farklı bir süreç gelecektir. Yatırımcı oraya girdiğinde
durum daha farklı bir hal alacaktır. Cumartesi günü Van, sonra Diyarbakır’a ineceğiz. Başbakan’la birlikte bu iki
ilde büyük iki miting yapmayı planladık. Gerçekleştirerek oralara yeni bir hava vereceğiz.

‘MİLLETVEKİLİ SAYISI 600’E ÇIKARILIYOR’

Reformların partisiyiz biz. Reform yapmadığımız an yok ki. Eğitim, sağlık, ulaşım, enerji, gıda ve tarımda aklınıza
ne gelirse. Biz devamlı bunlarda reform üstüne reform yapıyoruz. Daha büyüklerinin yapılması için rahat adımlar
atılması için 16 Nisan Türkiye’nin milli ve yerli reformu olacaktır. İthal değil. O yüzden Türk tipi başkanlık
sistemi ifadesini kullandım. Bunu kanunlarla güçlendireceğiz. İki de bir kararname alıyorlar ağızlarına. Mesele
kararname değil.

Özellikle milletvekili sayısı 600’e çıkarılıyor. 550 bize yetmedi mi de 600 oluyor. 450 bize yeterdi gibi ifadeler
var. Önemli olan bazı örnekleri vermem lazım. Şu anda bunlar AB üyesi ülkeler. Almanya; 82 milyon nüfus,



milletvekili sayısı 667, demek ki milletvekili başına 123 bin kişi. Fransa; 66 milyon nüfus milletvekili sayısı
senatoyla birlikte 925, ve burada da 75 bin kişiye bir milletvekili düşüyor. İspanya; nüfus 44 milyon, fakat
İspanya’da milletvekili ve senatör 616 kişi, 64 bin kişiye düşüyor. İtalya; nüfus 60 milyon fakat milletvekili sayısı
952, ve 63 bin kişiye düşüyor. İngiltere; 65 milyon nüfusu var ama orası çok karışık zaten 1449 milletvekili var, 45
bin kişiye bir tane düşüyor. Bize geliyoruz; bizde 80 milyon nüfus 550 milletvekili, 143 bin kişiye bir tane
milletvekili düşüyor. Burada temsilde adaletten bahsedebilir miyiz? Bahsedemeyiz. Olabilmesi için bu sayının
çoğaltılması lazım. Ama şimdilik 600’ü bu iş için uygun bulduk.

18-25 yaşları arasında parlamentoya girecek gençlerle dinamik bir parlamentoyu hedefliyoruz. Gencimize
güveneceğiz. Alacakları paralarla ilgili ifade edilenlerin hepsi yalan. ‘Bakkal Mehmet’in çocuğu Meclis’e
giremeyecek’ lafı yalan. Her parti gençlik kollarında kendisini ispatlamış gençlerle meydana çıkar. Ben AK Parti
Genel Başkanı olarak gençlerimle böyle çalıştım. Bu yüzden 30’dan 25’e indirmeyi hedefledim başardık. Şimdi
de 25’ten 18’e. O zaman da aynı şeyleri konuşuyordum.

Cumhurbaşkanlığı ve Meclis seçimleri 5 yılda bir yapılacak. İkisi aynı anda beraber yapılacak. Cumhurbaşkanı iki
kere seçilecek. Bunları söylüyoruz söylüyoruz adam anlamıyor. Bir, eğer seçilirse iki. Bütün bunlar istikrar ve
güven için. İstikrarın olmadığı yerde başarıyı yakalayamayız. Meclis’in Bakanlar Kurulu’na Kanun Hükmünde
Kararname (KHK) çıkarma yetkisi iptal ediliyor. Artık Meclis KHK veremeyecek. Güvenoyu, gensoru kalkıyor.
Meclis araştırması genel görüşme, Meclis soruşturması ve yazılı soru yollarıyla Meclis’in denetlemesi
güçlendiriliyor. Cumhurbaşkanı ve Başbakan’ın yetkileri birleştiriliyor. Cumhurbaşkanı hiçbir zaman yüzde 50’nin
altında oyla seçilemez. Birinci turda seçilemezse ikinci tura iki kişi kalıyor. O iki kişiden de en fazla oyu alan
kimse o seçiliyor. Bu da 50’nin altında yok demektir.

Şu andaki durumda vatana ihanetten Yüce Divan’a gidiyoruz ama şimdi (yeni anayasa ile) vatana ihanetin ötesinde
işlenen her suçtan dolayı belirlenen oranlar yakalanırsa Cumhurbaşkanı ve kabine uygulamaları Yüce Divan’a
gider. Meclis üye tam sayısının 5’te 3’üyle seçimlerin yenilenmesine karar verebilir. Cumhurbaşkanı seçimlerin
yenilenmesini isteyebilir. Her iki durumda da Meclis ve Cumhurbaşkanı seçimleri birlikte olur. Bu da istikrarı
getirecek. OHAL’i konuştuk. Askeri mahkemeler kaldırılıyor, sadece sivil mahkemeler kalacak. Hakimler ve
Savcılar Kurulu2nun üye sayısı 22’den 13’e düşürülüyor. Dört tanesini ben, yedi tanesini feshediliyor dediği
parlamento atıyor. O da bunu atarken 5’te 3’le atıyor. İki üye var onlar da kabineden birisi Adalet Bakanı, diğeri
Müsteşar. Bir başka adım, cumhurbaşkanı sadece bütçe ile ilgili kanun teklifi var. Meclis’ten çıkmazsa iş
uzamasın diye bir önceki yılın bütçe değerlerine uygun olarak TEFE – TÜFE ile ayarlaması yapılır ve devreye
girer. Bütçede herhangi bir kesinti olmamalı. Devletin istikrarıyla alakalı bir konudur.”

Avrupalılara söylediğimizde ‘3 milyar euro Temmuz başı vereceğiz, 3 milyar euro da arkasından vereceğiz’
dediler. Verdiler mi? Yalan. 725 milyon euro UNESCO’dan geliyor başka bir şey yok. BM Konseyi’nden de 550
milyon dolar bir para geldi o kadar. Buna rağmen ‘veren el, alan elden hayırlıdır’ diyerek hareket ediyoruz. Bunu
götürüyoruz ve 16 Nisan’ın başarılı şekilde sonuçlanmasıyla bu süreci de başarılı şekilde atlatacağız. Suriye ve
Irak konusunu da çözeceğimize inanıyorum.
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